
M I T E N  H E N K I L Ö S TÄ  T U L E E  M U S L I M I
K u t s u n  j a  j o h d a t u k s e n  y h t e i s t o i m i s t o  R i y a d h

Kaikki ylistys kuuluu Allaahille, universumin Herralle. Olkoon Allaahin 
rauha ja siunaukset Hänen viimeisen lähettiläänsä Muhammadin yllä.

Tämän artikkelin päämääränä on korjata väärinkäsitys, joka on levinnyt 
niiden pariin, jotka haluavat omaksua islaamin uskonnokseen. Joillakin 
ihmisillä on virheellinen idea, jonka mukaan islaamin omaksumiseen 
vaaditaan kyseisen henkilön julistus korkea-arvoisten oppineiden 
läsnäollessa tai sitä, että asiasta raportoidaan oikeuteen tai muille 
auktoriteeteille. Jotkut ihmiset luulevat myöskin, että islaamin 
hyväksymistä varten tarvitaan viranomaisten antama todistus näytöksi.

Haluamme tehdä selväksi, että koko asia on hyvin helppo ja, että mitkään 
näistä ehdoista tai velvollisuuksista eivät ole tarpeellisia koska Allaah, 
Kaikkivaltias, on kaiken ymmärryksen yläpuolella ja tietää hyvin kaikkien 
sydänten salaisuudet. Siitä huolimatta niitä, jotka omaksuvat islaamin 
uskonnokseen, neuvotaan ilmoittautumaan asiaankuuluvaan 
hallinnolliseen toimistoon, koska se voi helpottaa monia asioita hänelle, 
kuten hajjin (pyhiinvaellus Mekan pyhään kaupunkiin) ja ’umran 
mahdollisen suorittamisen. Jos henkilöllä on todellinen halu tulla 
muslimiksi ja hän on siitä täysin vakuuttunut ja hänellä on varma usko, 
että islaam on Allaahin ihmisille määräämä oikea uskonto, niin hänen 
pitäisi lausua ”shahaada” tai uskon tunnustus viivyttelemättä. 



Koraani on selvä tämän suhteen kuten Allaah sanoo:

”Oikea uskonto Jumalan edessä on islaam.” (Koraanin tarkoituksen 
tulkinta 3:18)

Eräässä toisessa koraanin jakeessa, Allaah sanoo:

”Mutta jos joku pitää uskontonaan jotakin muuta kuin islaamia , niin 
Allaah ei sitä koskaan hyväksy, ja kuoleman jälkeen hän on joutuva 
kadotettujen joukkoon.” (Koraanin tarkoituksen tulkinta 3:84)

Tämä lisäksi islaam on ainoa uskonto, joka voittaa muut uskonnot. Allaah 
sanoo koraanissa:

”Näin Me olemme ilmaissut sinulle (Muhammed) totuuden kirjan 
vahvistaaksemme edeltäkäyneet kirjoitukset ja säilyttääksemme niiden 
tarkkuuden” (Koraanin tarkoituksen tulkinta 5:48)

Muhammad, Allaahin profeetta (olkoon Allaahin rauha ja siunaukset 
hänen yllään), sanoi: Islaamin rakenne on pystytetty viiden pilarin varaan:

1) Sen tunnustaminen, että ei ole muuta palvomisen arvoista Jumalaa 
kuin Allaah ja, että Muhammad on Allaahin lähettiläs. 



2) Rukouksen suorittaminen (tarkoittaen muslimin virallista ja pakollista 
päivittäistä rukousta, muut ei-viralliset rukoukset eivät ole pakollisia mutta
suositeltuja), 

3) Zakaatin maksaminen (köyhille kuuluva, 2.5% vuosittainen {summa 
riippuu omaisuuden luonnosta, esim. kulta, raha, karja jne} osa 
omaisuudestasi, joka jaetaan köyhien kesken), 

4) Paastoaminen ramadaan –kuukauden aikana (paastoaminen 
auringonnoususta auringonlaskuun)

5) Hajjin suorittaminen (pyhiinvaellus ka’balle (Aatamin rakentama ja 
Abrahamin uudelleen rakentama pyhä talo) Mekassa ainakin kerran 
elämässä sille, joka kykenee)

Shahaada sanotaan kuten seuraa:

“ÄSHHÄDU ÄN LÄÄ ILÄÄHA ILLÄÄ ALLAAH WA ÄSHHÄDU ÄNNÄ
MUHAMMADAN RASUULU ALLAAH“.

Suomeksi tämä tarkoittaa: ”Tunnustan, että ei ole mitään muuta 
(palvomisen arvoista) jumalaa kuin Allaah, ja tunnustan, että Muhammad 
on Allaahin lähettiläs”,



Kuitenkaan pelkän tunnustuksen suullinen lausuminen yksityisesti tai 
julkisesti ei riittäisi kenellekään vaan henkilön pitäisi uskoa siihen 
sydämessään vahvalla vakaumuksella ja horjumattomalla uskolla. Jos 
henkilö on todellisesti vilpitön ja suostuu islaamin opetuksiin koko 
elämässään, hän löytää itsensä uudestisyntyneenä ihmisenä.

Tämä rohkaisee häntä yrittämään yhä enemmän parantaakseen 
luonnettaan ja lähestyäkseen täydellisyyttä. Elävän uskon valo tulee 
täyttämään hänen sydämensä kunnes hänestä tulee tämän uskon 
ruumiillistuma.

Mitä tulee sen jälkeen kun henkilö on julistanut olevansa muslimi? 
Henkilön pitäisi sitten tuntea tämän todistuksen takana oleva todellinen 
käsite, joka tarkoittaa Allaahin ykseyttä ja hänen tulisi täyttää sen 
vaatimukset. Henkilön pitää käyttäytyä sen mukaan ja soveltaa todellista 
uskoaan jokaiseen asiaan, josta hän puhuu tai jota hän tekee.

Mitä ”shahaada” –sana tarkoittaa? Jokaisen muslimin tulee olla hyvin 
tietoinen eräästä merkittävästä asiasta ja se on, että ei ole yhtään 
palvomisen arvoista jumalaa paitsi Allaah. Hän –kunnia olkoon Hänen – 
on ainoa oikea Jumala, joka yksin ansaitsee tulla palvotuksi, koska Hän on 
elämän antaja ja ylläpitäjä ja ihmiskunnan sekä luomakunnan elättäjä 
rajoittamattomilla antimillaan. Ihmisen pitää palvoa Allaahia, joka yksin 
ansaitsee tulla palvotuksi.



Shahaadan toinen osa (eli Wa äshhädu ännä Muhammadan rasuulu 
Allaah) tarkoittaa, että profeetta Muhammad (salla Allaahu ‘aleihi wa 
sallam) on Allaahin palvelija ja Allaahin valitsema lähettiläs. Kenelläkään ei
pitäisi olla tästä asiasta kahta mielipidettä. Oikeastaan muslimin tulee 
totella profeetan (salla Allaahu ‘aleihi wa sallam) määräyksiä, uskoa häntä 
siinä mitä hän on sanonut, harjoittaa hänen opetuksiaan, välttää sitä 
minkä hän on kieltänyt, ja palvoa Allaahia hänen vastaanottaman viestin 
mukaisesti, koska kaikki profeetan opit olivat oikeastaan Allaahin hänelle 
välittämiä ilmoituksia ja inspiraatioita.

Mitä palvonta merkitsee? Se tarkoittaa yksinkertaisesti vilpittömän 
palvelun tekemistä, kunnioituksen osoittamista Allaahille. Syvemmällä 
tasolla, se tarkoittaa totaalista alistumista ja täyttä tottelevaisuutta 
Allaahin määräyksille, sekä ihmisen sanoissa että teoissa selvästi 
ilmaistuna tai epäsuorasti.

Palvonta jaetaan kahteen kategoriaan:

1. Näkyvään (ilmeiseen tai ulkoiseen)
2. Näkymättömään (piilotettuun tai sisäiseen)

Näkyvä palvonta sisältää tekoja, kuten shahaadan lausumisen kaksi osaa, 
rukousten suorittamisen, zakaatin antamisen (hyväntekeväisyys), koraanin
resitoinnin, rukouspyynnön, Allaahin jumaloimisen Hänen ylistämisellään, 
rukousta ennen tehtävän kehon puhdistamisen, jne.



Tämän tyyppinen palvonta liitetään ihmiskehon osien liikuttamiseen. 
Näkymätön palvonta on sitä, että henkilö uskoo Allaahiin, tuomiopäivään 
(tuonpuoleisessa), enkeleihin, Allaahin kirjoihin, kohtalon jumalalliseen 
määräykseen (että vain Allaah määrittää hyvän ja pahan).

Tämän tyypinen palvonta ei sisällä kehon osien liikuttamista mutta sillä on 
varmasti vaikutusta henkilön sydämeen, joka taas vaikuttaa henkilön 
elämäntapaan.

Meidän tulisi pitää mielessä, että kaikki palvonta, jota ei ole omistettu 
yksin Allaahille, tullaan torjumaan monijumalaisuuden yhtenä muotona ja
tämä aiheuttaa uskosta luopumisen islaamin näkökulmasta (henkilön, joka
uskoo, että jonkun toisen kuin Allaahin palvominen on hyvää ja oikeata; 
henkilön, joka on tehnyt tämän vahingossa pitäisi katua heti ja pyytää 
Allaahin anteeksiantoa).

Uudelle islaamiin palanneelle [1] seuraava askel on itsensä puhdistaminen
kunnon kylvyllä. Sitten hänen tulisi päättää seurata islaamin periaatteita ja
sääntöjä niiden kokonaisuudessa. Hänen tulisi hylätä monijumalaisuuden 
kaikki muodot ja väärät uskomukset. Hänen tulisi torjua paha ja olla 
oikeamielinen. Tämänlainen pahan torjuminen ja oikeamielisyys ovat yksi 
islaamin moton vaatimuksista – siis, Lää iläähä illää Allaah (kenelläkään ei 
ole oikeutta tulla palvotuksi paitsi Allaahilla) Allaah sanoo koraanissa:

”…ja se, joka hylkää pahan ja uskoo Allaahiin, hän pitää kiinni mitä 
lujimmasta kädensijasta, joka ei murru…” (Koraanin tarkoituksen tulkinta 
2:256)



Meidän pitää ottaa huomioon, että kun julistamme sydämestämme, että 
”Ei ole mitään jumalaa, joka ansaitsee tulla palvotuksi paitsi Allaah”, niin 
se tarkoittaa meidän osaltamme rakkautta, omistautumista, uskoa ja 
tottelevaisuutta islaamilaisen lainsäädännön sääntöihin, jotka sitovat 
laillisesti kaikki muslimit.” Ei ole muuta palvomisen arvoista jumalaa kuin 
Allaah” –ilmaisun vaatimus on rakastaa ja torjua Allaahin vuoksi. Tämä on 
uskon lujin ankkuri, jolla ”al walaa wa al baraa” –ilmaisu toteutuu . Se 
tarkoittaa, että muslimin pitäisi rakastaa ja olla lojaali muslimiveljilleen ja 
–sisarilleen. Hänen tulisi loitontaa itsensä epäuskoisista (niistä, jotka 
itsepäisesti torjuvat islaamin uskon) ja kieltäytyä heidän vaikutuksestaan, 
sekä maallisissa- että uskonasioissa.

Lopetamme nöyrällä rukouksella Allaahillle, että Hän puhdistaisi niiden 
sydämet ja sielut, jotka aidosti etsivät totuutta ja, että Hän siunaisi 
uskovaisten yhteisön. Aamiin.



Alaviite:

[1] Palannut: Muslimit käyttävät ’palannut’ termiä pikemminkin kuin 
’kääntynyt’, sillä profeetta (olkoon Allaahin rauha ja siunaukset hänen 
yllään) kertoi meille, että jokainen vauva syntyy luonnollisesti alistuneena 
Jumalan tahtoon (eli islaamiin) mutta hänen vanhempansa tekevät 
hänestä juutalaisen tai kristityn; tarkoittaen, että jokainen vauva syntyy 
synnittömänä ja ilman turmeltuneita ajatuksia tai ideoita koskien Jumalan 
luontoa tai Häntä, joka ansaitsee palvonnan, rakkauden ja 
tottelevaisuuden, mutta kun hän kasvaa aikuiseksi hänelle opetetaan 
turmeltuneita ideoita ja periaatteita koskien Jumalaa. Sen takia kun ei-
muslimista tulee muslimi, hän palaa luonnolliseen alistumiseen Jumalan 
tahtoon (siis islaamiin), johon hän oli syntynyt, ja näin ollen häntä 
kutsutaan sopivammin ’palanneeksi’.


